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ПРЕСКЛИПИНГ 

10 август 2020 г., понеделник 

VINF  12:50:31  07-08-2020  

       RM1249VI.018 

       болници - сдружения - предложения - НРД 

        

       Сдружения на болници предлагат промени в предстоящия анекс към Националния 

рамков договор  

        

       София, 7 август /Десислава Пеева, БТА/ 

          Да се подпомогнат лечебните заведения чрез неизплатени от НЗОК средства, да се 

плати надлимитната им дейност от 2015 год. досега и да се премахнат отделенията за 

лечение на COVID-19 в болниците, в които не са необходими. Това се предлага в писмо от 

Националното сдружение на частните болници, от Сдружението на общинските болници в 

България, от Националното сдружение на областните многопрофилни болници за активно 

лечение и от Българската болнична асоциация, изпратено до премиера, до министрите на 

финансите и на здравеопазването, до управителя на НЗОК и до председателя на Българския 

лекарски съюз. Нормалната работа на болниците в условията на пандемията от COVID-19 е 

силно ограничена и затруднена, а в същото време е усложнена и оскъпена. Повечето от тях 

продължават да отчитат по-малко дейност, а правят повече извънредни разходи, посочват от 

сдруженията. 

          В подготвяния Анекс към Националния рамков договор /НРД/ да има диференцирано 

10-процентно повишаване на цените на клиничните пътеки, на клиничните и амбулаторните 

процедури, както и да бъдат увеличени месечните бюджети на болниците за месеците до 

края на годината, настояват в писмото си от сдруженията.  

          Изплатените субсидии като компенсация за неблагоприятни условия на работа през 

последните пет месеца се равняват на 17 на сто от дейността на болниците и покриват не 

повече от 30 на сто от разходите им за възнаграждения, допълват още от сдруженията и 

припомнят, че всички търговски дружества извън здравната система, които са преустановили 

работа, са получили безвъзмездна помощ от правителството в размер на 60 на сто от 

разходите им за възнаграждения. 

          През първите 6 месеца НЗОК е изплатила на болниците с близо 200 млн.лв. по-малко 

от планираните в бюджета ?, което предполага, че в края на годината ще останат неусвоени 

средства за болнична помощ не по-малко от 300 млн. лв., добавят още от сдруженията. 

          Да се закрият отделенията за лечение на COVID-19 в болниците, в които не са 

необходими, предлагат още те и посочват, че това ще допринесе за възстановяването на 

структурния баланс на системата и въстановяване на обичайната работа като вид и обем в 

лечебното заведение.  

          Общият размер на неразплатената от НЗОК надлимитна дейност от 2015 г. досега е над 

150 млн.лв., а при евентуално изплащане на лихви и разноски ще надхвърли 250 млн.лв., 

припомнат в писмото си сдруженията и предлагат БЛС и НЗОК да потърсят съдействие от 

институциите, за да отпадне законовата забрана за изплащане на надлимитна дейност.  

 

www.zdrave.net, 07.08.2020 г. 

https://www.zdrave.net/Новини/БЛС-с-призив-към-обществото--Оставете-ни-да-

работим-спокойно---/n14150 

 

БЛС с призив към обществото: Оставете ни да работим спокойно 

 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/%D0%91%D0%9B%D0%A1-%D1%81-%D0%BF%D1%80%D0%B8%D0%B7%D0%B8%D0%B2-%D0%BA%D1%8A%D0%BC-%D0%BE%D0%B1%D1%89%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE%D1%82%D0%BE--%D0%9E%D1%81%D1%82%D0%B0%D0%B2%D0%B5%D1%82%D0%B5-%D0%BD%D0%B8-%D0%B4%D0%B0-%D1%80%D0%B0%D0%B1%D0%BE%D1%82%D0%B8%D0%BC-%D1%81%D0%BF%D0%BE%D0%BA%D0%BE%D0%B9%D0%BD%D0%BE---/n14150
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/%D0%91%D0%9B%D0%A1-%D1%81-%D0%BF%D1%80%D0%B8%D0%B7%D0%B8%D0%B2-%D0%BA%D1%8A%D0%BC-%D0%BE%D0%B1%D1%89%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE%D1%82%D0%BE--%D0%9E%D1%81%D1%82%D0%B0%D0%B2%D0%B5%D1%82%D0%B5-%D0%BD%D0%B8-%D0%B4%D0%B0-%D1%80%D0%B0%D0%B1%D0%BE%D1%82%D0%B8%D0%BC-%D1%81%D0%BF%D0%BE%D0%BA%D0%BE%D0%B9%D0%BD%D0%BE---/n14150
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УС на Българския лекарски съюз призова пациентите и техните близка да оставят 

лекарите да работят спокойно в своя позиция по повод резултатите от проучването, 

проведено сред лекарското съсловие. „Ние, лекарите на България, отново се обръщаме 

към цялото българско общество: Пазете ни! Само заедно можем да се справим!“, 

заявяват от БЛС 

Ето и пълния текст на позицията: 

В условията на Covid-19  беше успешно реализирана първата в България донорска 

ситуация. Независимо от тежките условия, в които сме принудени да работим  през 

последните месеци, българските лекари за пореден път показаха, че владеят медицина 

на световно ниво. 

В същото време, всички ние, сме изправени пред огромно психическо натоварване. 

Проведеното от БЛС национално проучване “ЗДРАВНИ ПРОБЛЕМИ СРЕД 

РАБОТЕЩОТО НАСЕЛЕНИЕ И ЛЕКАРСКОТО СЪСЛОВИЕ“  показа, че всеки втори 

медик изпитва психическо изтощение при работа. Нека не забравяме, че проблемите, 

свързани с лечението на нашите пациенти, не приключват с излизането от лекарските 

кабинети. Ако към това прибавим и тревожните резултатите, че всеки втори лекар е бил 

жертва на вербална агресия по време на работа (48%), трябва  ясно да заявим, че да си 

лекар в България е задача на границата на човешките възможности. 

От БЛС призоваваме – Оставете ни да работим спокойно! Използването на обидни 

квалификации,  агресия и закани за саморазправа са накърняващи човешкото 

достойнство и категорично неприемливи. Невъзможно е да работим в условията на 

недоверие и страх от саморазправа. Агресията, както и езика на омразата, пречат на 

всички нас и рушат доверието помежду ни. Призоваваме за спазване на моралните 

ценности и професионална етика.  Ние, лекарите на България, отново се обръщаме към 

цялото българско общество: Пазете ни! Само заедно можем да се справим! 

От БЛС се обръщаме  към всички колеги, които от месеци работят на ръба на 

изтощението: „Благодарим Ви колеги, ценим Вашата работа, отдаденост и безценната 

помощ, която денонощно оказвате на пациентите!“ 

 

www.bnr.bg, 07.08.2020 г. 

https://bnr.bg/varna/post/101322175/d-r-kunchev-trabva-da-mislim-za-dezinfekcia-na-

vazduha-na-zakrito 

 

Д-р Кунчев: Трябва да мислим за дезинфекция на въздуха на закрито 

 

Тъй като Ковид 19 е въздушно капкова инфекция и в 90 % от случаите се предава по 

въздуха, е много важно да се мисли за дезинфекциране на въздуха в затворени 

помещения, каквито са училищата, например. По думите на главния държавен здравен 

инспектор добър вариант са специалните UV лампи и той вече е препоръчан на 

Министерство на образованието. Но те са по-скъп вариант и най-вероятно няма да 

може да бъдат подсигурени навсякъде. Това съобщи д-р Кунчев по време на медиен 

уебинар на тема "COVID-19: Ситуацията, пациентите, решенията, прогнозите”, 

организиран от Националната пациентска организация организира днес (НПО) . 

По време на уебинара д-р Ангел Кунчев алармира за фалшиви дезинфектанти. По 

думите му в момента в търговската мрежа има над 100 козметични продукта, които се 

рекламират като дезинфектанти, но не са такива. Издадено е предписание на 

производителите им невярната информация да бъде премахната. Има вкл. вносни 

такива продукти от Турция и от арабския свят, каза д-р Кунчев. Той уточни, че 

истинските дезинфектанти имат на етикета си номер на разрешителното от 

Министерство на здравеопазването и дата на издаването му. 

http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/varna/post/101322175/d-r-kunchev-trabva-da-mislim-za-dezinfekcia-na-vazduha-na-zakrito
https://bnr.bg/varna/post/101322175/d-r-kunchev-trabva-da-mislim-za-dezinfekcia-na-vazduha-na-zakrito
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Дистанция, дезинфекция и дисциплина - това са трите най-работещи мерки срещу 

Ковид 19, отново потвърдиха д-р Кунчев и колегите му, които участваха в разговора. 

Д-р Кунчев отбеляза, че под натиска на пандемията сериозни затруднения изпитват 

здравните заведения във Видин, Сливен и Ямбол, а вече и в Благоевград и Варна. 

Главният държавен здравен инспектор апелира за по-висока лична отговорност, 

коментирайки че 7 от 10 човека носят маските си под носа или брадичката. Формалното 

изпълнение е неизпълнение, добави д-р Кунчев. 

 

www.zdrave.net, 07.08.2020 г. 

https://www.zdrave.net/Новини/Предлагат-проф.-Радослав-Радев-и-екипа-на-проф.-

Платиканов-за-награда--Варна-/n14145 

 

Предлагат проф. Радослав Радев и екипа на проф. Платиканов за награда „Варна“ 

 

Проф. д-р Радослав Радев е предложен за награда „Варна“ за цялостен принос в научно-

изследователска, преподавателска и лечебна дейност в сферата на здравеопазването, 

стана ясно от одобрените на вчерашното заседание на комисията по образование съм 

Варненския общински съвет номинациите за наградата в сферата на науката и на 

висшето образование 

Предложението е направено от Медицински университет „Проф. д-р Параскев 

Стоянов” – Варна. 

Проф. Радев е председател на Районната колегия към БЛС-Варна и е член на Комисията 

по академична етика към МОН. В мотивите си към предложението ректорът на МУ-

Варна проф. Красимир Иванов изтъква заслугите му в областта на гръдната хирургия и 

принос в развитието на Катедрата по хирургични болести на МУ-Варна. 

За колективна награда „Варна“ е предложен екипът по донорство и трансплантации 

към УМБАЛ „Света Марина“ – Варна с ръководител проф. д-р Вилиян Платиканов за 

изключителни заслуги в развитието на донорството и трансплантациите и постигане на 

водеща позиция по реализирани донорски ситуации в България. Предложение също е 

направено от МУ-Варна. 

Общо седем колектива и пет личности ще получат престижното отличие тази година. 

Предстои номинациите да бъдат разгледани на заседание на местния парламент 

следващата седмица. 

Наградите се присъждат с решение на Общинския съвет в навечерието на 24 май, но 

заради извънредното положение, причинено от пандемията от коронавирус, те бяха 

отложени за Деня на Варна – 15 август. 

 

VINF  14:25:31  07-08-2020  

       MM1424VI.029 

       прокуратура - обвинения 

        

       Специализираната прокуратура предаде на съд шестима за участие в група за 

данъчни престъпления при търговия със скъпоструващи лекарства 

        

       София, 7 август /Димитър Абрашев, БТА/ 

               Специализираната прокуратура предаде на съд шестима за участие в група за 

данъчни престъпления при търговия със скъпоструващи лекарства 

               От началото на 2016 г. до 14 декември 2017 г.,  чрез избягване установяването 

и плащането на данъчни задължения в особено големи размери на две действащи 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/%D0%9F%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D1%82-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D1%84.-%D0%A0%D0%B0%D0%B4%D0%BE%D1%81%D0%BB%D0%B0%D0%B2-%D0%A0%D0%B0%D0%B4%D0%B5%D0%B2-%D0%B8-%D0%B5%D0%BA%D0%B8%D0%BF%D0%B0-%D0%BD%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D1%84.-%D0%9F%D0%BB%D0%B0%D1%82%D0%B8%D0%BA%D0%B0%D0%BD%D0%BE%D0%B2-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%B4%D0%B0--%D0%92%D0%B0%D1%80%D0%BD%D0%B0-/n14145
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/%D0%9F%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D1%82-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D1%84.-%D0%A0%D0%B0%D0%B4%D0%BE%D1%81%D0%BB%D0%B0%D0%B2-%D0%A0%D0%B0%D0%B4%D0%B5%D0%B2-%D0%B8-%D0%B5%D0%BA%D0%B8%D0%BF%D0%B0-%D0%BD%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D1%84.-%D0%9F%D0%BB%D0%B0%D1%82%D0%B8%D0%BA%D0%B0%D0%BD%D0%BE%D0%B2-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%B4%D0%B0--%D0%92%D0%B0%D1%80%D0%BD%D0%B0-/n14145
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търговски дружества, контролирани от престъпното сдружение, групата нанесла щета 

на държавния бюджет в размер на 3 170 713, твърди обвинението 

             Доказателствата по делото сочат, че групата е била създадена и ръководена от 

А.Х., - с българско и сирийско гражданство. Той наложил схема за привидно движение 

към двете дружества на лекарствени продукти, предмет на вътрешнообщностни 

придобивания. Едното от дружествата било управлявано от лелята на А.Х., а самият 

той заемал в него длъжността "домакин".  

             По документи получатели на лекарствените продукти били фирми от типа 

"липсващ търговец" с малоимотни и малограмотни собственици от ромски произход, 

без служители и техническа обезпеченост. Впоследствие стоките се префактурирали на 

други дружества от типа "липсващ търговец". Накрая действащи фирми-"брокери" 

декларирали доставки на лекарства към реални клиенти. 

           Натрупаните по престъпен начин средства от неплатен ДДС били легализирани 

чрез сделки със стоки. 

 

www.zdrave.net, 07.08.2020 г. 

https://www.zdrave.net/Новини/Д-р-Хасърджиев--През-зимата-ситуацията-с-

коронавируса-може-да-излезе-извън-контрол/n14146 

 

Д-р Хасърджиев: През зимата ситуацията с коронавируса може да излезе извън 

контрол 

 

Цифрите за разпространението на коронавируса в България говорят, че при нас 

инфекцията ще се развива бавно и постепенно ще се показват случаите. Сега е летният 

период и виждаме резултатите от разхлабването на мерките и по-скоро фактът, че 

хората като че ли започнаха да пренебрегват съветите на лекарите. Най-лошото 

предстои и ще се окажат прави тези, които прогнозираха, че през есенно-зимния 

период, когато ще имаме и респираторни инфекции и грип, нещата могат да излязат 

извън контрол и здравната система може да е подложена на такъв натиск, че да не може 

да поеме всички нуждаещи се. 

Това заяви председателят на Национална пациентска организация д-р Станимир 

Хасърджиев пред bTV. 

 „Опасността не е отминала, видно е от смъртността. Най-вероятно това, което ни чака 

не е нищо добро“, допълни той. 

По думите му все още не се прави достатъчно за най-рисковите групи, тези, които са 

най-застрашени от заразяване с COVID-19. Според него не са предприети никакви 

мерки за тяхното опазване. “Все още, ако си диабетик, трябва да се редиш на опашки, 

да подаваш молби, да ходиш по кабинети, за да си получиш инсулина. Това важи и за 

всички други хронични заболявания. Където има голямо струпване на хора, ние не сме 

предвидили възможност да ограничим рисковите групи, да облекчим системата и да 

има по-малък шанс от заразяване”, коментира той. 

 „Тези, които са най-уязвими трябва да бъдат защитени, за да можем ние, здравите, да 

продължим да правим икономиката на тази държава“, каза още д-р Хасърджиев. 

 

www.vesti.bg, 07.08.2020 г. 

https://www.vesti.bg/temi-v-razvitie/tema-koronavirus/koordinator-shte-otgovaria-za-

privezhdaneto-na-pacienti-s-covid-19-kym-stolichni-bolnici-6113292 

 

Координатор ще отговаря за привеждането на пациенти с COVID-19 към 

столични болници 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/%D0%94-%D1%80-%D0%A5%D0%B0%D1%81%D1%8A%D1%80%D0%B4%D0%B6%D0%B8%D0%B5%D0%B2--%D0%9F%D1%80%D0%B5%D0%B7-%D0%B7%D0%B8%D0%BC%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D1%81%D0%B8%D1%82%D1%83%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F%D1%82%D0%B0-%D1%81-%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81%D0%B0-%D0%BC%D0%BE%D0%B6%D0%B5-%D0%B4%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%BB%D0%B5%D0%B7%D0%B5-%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D1%8A%D0%BD-%D0%BA%D0%BE%D0%BD%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%BB/n14146
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/%D0%94-%D1%80-%D0%A5%D0%B0%D1%81%D1%8A%D1%80%D0%B4%D0%B6%D0%B8%D0%B5%D0%B2--%D0%9F%D1%80%D0%B5%D0%B7-%D0%B7%D0%B8%D0%BC%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D1%81%D0%B8%D1%82%D1%83%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F%D1%82%D0%B0-%D1%81-%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81%D0%B0-%D0%BC%D0%BE%D0%B6%D0%B5-%D0%B4%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%BB%D0%B5%D0%B7%D0%B5-%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D1%8A%D0%BD-%D0%BA%D0%BE%D0%BD%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%BB/n14146
http://www.vesti.bg/
https://www.vesti.bg/temi-v-razvitie/tema-koronavirus/koordinator-shte-otgovaria-za-privezhdaneto-na-pacienti-s-covid-19-kym-stolichni-bolnici-6113292
https://www.vesti.bg/temi-v-razvitie/tema-koronavirus/koordinator-shte-otgovaria-za-privezhdaneto-na-pacienti-s-covid-19-kym-stolichni-bolnici-6113292
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Това съобщи министърът на здравеопазването проф. Костадин Ангелов 

 

„Ще посочим лице – координатор, което ще има отговорност за логистиката при 

привеждането на пациенти от лечебните заведения в Софийска област в столичните 

болници, когато става въпрос за пациенти с COVID-19, които имат нужда от лечение в 

болница с по-високо ниво на компетентност“. Това съобщи министърът на 

здравеопазването проф. Костадин Ангелов на среща с директорите на болниците в 

Самоков, Етрополе, Своге, Ботевград, Пирдоп и др. 

На срещата присъстваха директорът на ЦСМП-София д-р Георги Гелев и директорите 

на РЗИ-София област и РЗИ-София-град – д-р Александър Златанов и д-р Данчо 

Пенчев. С тях беше обсъдена координацията на двете регионални инспекции с центъра 

за спешна помощ и филиалите му, с лечебните заведения в двете области, както и 

механизма за уведомяване при необходимост от привеждане на пациенти от една 

болнична структура в друга. 

До края на месеца ще започне работа и Координационният център в Инфекциозна 

болница, чието създаване беше анонсирано в началото на тази седмица. Там екипите на 

спешна помощ ще транспортират всички пациенти с COVID-19 или със съмнение за 

инфекцията. На място медицински лица ще извършват триаж и линейките ще бъдат 

насочвани към съответните лечебни заведения. По този начин максимално ще бъдат 

съкратени сроковете за медицинското обслужване на пациентите и ще им бъде 

гарантирана навременна и компетентна медицинска помощ. 

На този етап леглата за пациенти с COVID-19 в Софийска област са достатъчни и не е 

нужно да бъдат разкривани допълнителни. Това съобщи директорът на РЗИ-София 

област д-р Златанов. 

„Работим по всички възможни варианти, като не изключваме и най-лошия сценарий, 

при който през есента ни очаква втора вълна. Правим го, за да сме подготвени като 

съсловие, болниците ни да са обезпечени с медицинска апаратура, да сме осигурили на 

персонала всички необходими лични предпазни средства, да знаем, че сме направили 

всичко, което обществото очаква от нас“, заяви министър Ангелов. 

 

www.zdrave.net, 07.08.2020 г. 

https://www.zdrave.net/-/n14152 

 

Милка Василева: За да работиш като медсестра, трябва да притежаваш високи 

морални качества 

 

30 000 медицински сестри липсват в България. В условията на COVID-криза това 

изключително тежък проблем за нашето здравеопазване. Това каза пред БНР 

председателят на Българската асоциация на професионалистите по здравна грижа 

(БАПЗГ) Милка Василева. 

"Причините са ясни и многократно споделени и с властта и с обществото: подценяване 

на труда на медицинските сестри и останалите професионалисти по здравни грижи, 

лоши условия, липсата на адекватно заплащане. Същевременно има възможност за 

признаване на професионалната квалификация на Запад, където условията са много 

добри и заплащането е в пъти по-високо, отколкото в България“, допълни тя. 

По думите на Василева подценяването на медицинските сестри обаче не е проблем 

само за България. „Хората смятат, че здравеопазването е едно вълшебно хапче, което да 

ги излекува, а реално то е качествената грижа, което е сферата на действие на 

медицинските сестри. Те са част от екипа заедно с лекаря, който поставя диагнозата и 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n14152
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предписва лечението и подпомагат оздравителния процес на пациента. Някак това не се 

разбира и когато хората говорят за здравеопазване, имат предвид само лекаря. А освен 

него има медицински сестри, акушерки, лекарски асистенти, лаборанти. Сестрите са 

част от процеса на лечение, и трябва да преосмислим начина, по който говорим и 

мислим за здравеопазването“, каза председателят на БАПЗГ. 

„Донякъде и това е причина за отлива от професията – тя е тежка и физически, и 

психически и за да я упражняваш, трябва да притежаваш високи морални качества, 

духовна, а и физическа сила“, каза още Василева. 

„СЗО обръща внимание на правителствата, че трябва да направят всичко възможно да 

осигурят добро заплащане, а и добро отношение и дължимото уважение на 

медицинските сестри. На тях и на акушерките се разчита да се постигнат здравните 

цели на ООН, за да имат хората равен достъп до здравни грижи", завърши Милка 

Василева. 

 

www.segabg.com, 09.08.2020 г. 

https://segabg.com/hot/category-bulgaria/sudut-opravda-lidera-na-boec-po-delo-za-

vsyavane-na-panika 

 

Съдът оправда лидера на БОЕЦ по дело за всяване на паника 

 

Прокуратурата атакува Георги Георгиев, защото предупреди, че във Видин не се 

тестват контактни лица 

 

Районният съд във Видин призна лидера на гражданско сдружение БОЕЦ Георги 

Георгиев за невинен по обвинение, че във фейсбук страницата на организацията е 

публикувал подвеждаща информация за коронавируса. Става дума за видео от 20 

април, в което Георгиев и видинчанинът Петър Миланов твърдят, че в северозападния 

град се отказва да бъдат тествани за COVID-19 медици и контактни лица. 

Прокуратурата обаче беше решила, че това е лъжа, която всява паника в обществото, 

заради което лидерът на БОЕЦ беше привлечен към наказателна отговорност. 

Георги Георгиев подкрепя тезата си за отказано тестуване на контактни лица със 

съобщение във Фейсбук на медицинска сестра в МБАЛ „Света Петка“ във Видин, която 

е била в контакт с болен от коронавирус, но не е изследвана. Няколко дни по-късно 

това признава и друга медицинска сестра в болницата. Освен това дори директорът на 

РЗИ в областния град д-р Венцислав Владински заявява на брифинг, че по нареждане 

от Националния оперативен щаб не се вземат проби на контактни лица, а просто да 

остават 14 дена под наблюдение на личния лекар. 

Другият участник във видеото на БОЕЦ - Петър Миланов, разказа също пред "Сега", че 

нито той, нито неговата сестра, нито пък 86-годишната му майка са били тествани за 

коронавирус, въпреки че са контактни лица, никой не ги е потърсил, нито са поставени 

под карантина. "7 дни се опитвахме да ги накараме да ни тестват, но отказаха, защото 

сме нямали симптоми. Ние си наложихме доброволно карантина, защото сме отговорни 

граждани. Сега сме изолирани тримата", коментира Миланов през април. 

В крайна сметка през май с поредица от груби грешки и на централните, и на местните 

здравни органи Видинска област се превърна в най-големия пробив на COVID-19 в 

България. Тогава две трети от потвърдените случаи на коронавирус там са медици и 

персонал в областната болница "Св. Петка". "Случилото се във Видин вероятно се 

дължи на пренебрегване на мерките за безопасност", коментира тогава с хладен тон 

шефът на националния оперативен щаб ген. Венцислав Мутафчийски. Както винаги, 

http://www.segabg.com/
https://segabg.com/hot/category-bulgaria/sudut-opravda-lidera-na-boec-po-delo-za-vsyavane-na-panika
https://segabg.com/hot/category-bulgaria/sudut-opravda-lidera-na-boec-po-delo-za-vsyavane-na-panika
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когато стане дума за съществен дефект в превенцията, отговорността чевръсто е 

заметена далеч от залата за пресконференции на Министерския съвет. 

 

www.profit.bg, 09.08.2020 г. 

https://profit.bg/svezho/vinoto-oblekchava-simptomite-pri-covid-19/ 

 

Виното облекчава симптомите при COVID-19 

 

Виното може да облекчи състоянието на болния от COVID-19, благодарение на 

съдържащия се в него антиоксидант ресвератрол, съобщи РИА Новости. 

Изследванията показват, че коронавирусът нарушава работата на протеина АСЕ2, 

който присъства в тъканите на белите дробове, сърцето, бъбреците, мозъка и е 

необходим за нормалното функциониране на живия организъм. 

Ресвератролът увеличава концентрацията на АСЕ2 и по този начин намалява тежестта 

на острия респираторен дистрес синдром (ARDS), придружаващ COVID-19. 

Освен това антиоксидантът може да потисне клетките на имунната система, като 

намали количеството на цитокините, посочва БГНЕС. 

9 здравословни храни, с които тялото ви ще се възроди 

От средство срещу махмурлука до отслабване 

Тъй като ARDS може да бъде причинен и от прекомерен имунен отговор, 

ресвератролът може да има допълнителен благоприятен ефект при такова усложнение. 

Подчертава се, че антиоксидантът ресвератрол се съдържа не само във виното, но и в 

гроздето, червените боровинки и фъстъците. 

 

www.bgonair.bg, 09.08.2020 г. 

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/200808-d-r-katsarov-bez-nuzhnata-reforma-v-

zdraveopazvaneto-nishto-nyama-da-se-promeni 

 

Д-р Кацаров: Без нужната реформа в здравеопазването - нищо няма да се промени 

 

"Не трябваше да се дават пари на "калпак", заяви той 

 

Колкото и пари да се наливат в здравеопазването, когато са разпределени неправилно, 

няма да има никакви резултати. 

Това каза бившият министър на здравеопазването д-р Стойчо Кацаров в предаването 

"Опорни хора" по Bulgaria ON AIR. 

"Не трябваше да се дават пари на "калпак"- абсолютно погрешно е. Защо бяха 

увеличени на всички заплатите с 30%?", попита експертът. 

Според него е несправедливо.  

"Както и онези 1000 лева за "първа линия"- те разделят съсловието. Нима личните 

лекари не са на първа линия? Но те не взимат пари. Нечестно е. А иначе проф. Ангелов 

е страхотен специалист и добър избор, но без нужната реформа в здравеопазването, 

нищо няма да се промени", коментира още д-р Кацаров. 
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https://profit.bg/svezho/vinoto-oblekchava-simptomite-pri-covid-19/
http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/200808-d-r-katsarov-bez-nuzhnata-reforma-v-zdraveopazvaneto-nishto-nyama-da-se-promeni
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/200808-d-r-katsarov-bez-nuzhnata-reforma-v-zdraveopazvaneto-nishto-nyama-da-se-promeni

